
Böszörménytől az Európai Parlamentig 
 

Hajdúböszörmény, Budapest, Strasbourg, Brüsszel, Trento – ezek a városok Fülep Ágnes 

életének fontos állomásai. Az egyetemista lány két ösztöndíj között látogatott haza, hogy 

családja mellett velünk is megossza élményeit. 

–A Bocskai István Gimnáziumban érettségiztél, majd az ELTE bölcsészkarán nemzetközi 

tanulmányok szakon folytattad tanulmányaidat. Milyen volt egy vidéki kisváros után a 

fővárosban találni magad? 

–Nem volt teljesen ismeretlen, mert egy nyarat már korábban is Budapesten töltöttem, így 

gyorsan megszoktam a nagyvárosi életet. A csoporttársaim közül sok barátot szereztem, 

Soprontól Budapesten át Újfehértóig vannak ismerőseim. 

–Az egyetemi tanulmányokat remekül kiegészítik a szakmai gyakorlatok.   Te hogyan 

bővítetted az elméleti ismereteidet? 
 

–Kezdetben a Kitekintő portálnál (www.kitekinto.hu) újságírással foglalkoztam. A legfrissebb 

angol és amerikai napi- és hetilapokat olvastam, ezekből válogattam és fordítottam cikkeket, 

vagy önállóan írtam szövegeket az Észak-Amerika rovatba. A magyar EU-elnökség alatt, 2011 

első félévében elnökségi tudósító voltam. Ez azt jelenti, hogy részt vettem a gödöllői 

konferenciákon, és tudósításokat készítettem. Ezután az EU karrier nagykövete lehettem, 

előadásokat szerveztem olyan fiataloknak, akik szeretnének az EU intézményeiben, 

„álommunkahelyen” dolgozni. Brüsszelben tájékoztattak minket a kiválasztás folyamatáról, 

és ezt a tapasztalatot hasznosíthatom majd, ha én is munkát fogok keresni. Tavaly részt 

vettem Strasbourgban az Európai Parlamentben egy EU-s versenyen, ami szintén hatalmas 

élmény volt. A nyáron az www.eurodesk.hu oldalnál a honlapot frissítem majd, és cikkeket 

írok. Közben készülök Lengyelországba, ahol a fenntartható fejlődéssel fogunk foglalkozni 

egy nyári egyetemen. 

–Az egyik közösségi oldalon rendszeresen tettél közzé képeket az „I woke up in Italy / 

Olaszországban ébredtem” sorozatban. Mivel foglalkoztál Olaszországban? 

–A 2012 októberétől 2013 júniusáig tartó tanévet a Trentói Egyetemen töltöttem, az 

Összehasonlító helyi fejlesztési tanulmányok mesterképzés keretében. A képzés négy ország, 

Szlovénia, Németország, Olaszország és Magyarországról a Corvinus Egyetem szervezésében 

működik. Az első és a második félévet Trentóban töltöttük, szeptemberben Budapest 

következik. A negyedik, egyben utolsó gyakorlati félévet a négy együttműködő ország 

valamelyikében kell töltenünk. 

–Milyen az olasz egyetemi élet? Milyen meglepetések értek Olaszországban? 
 

–A félév a hazainál később, októberben kezdődik. A tanórák jóval hosszabbak, néha szünetet 

sem tartanak egész délelőtt. Az egyetemi oktatás nagyon gyakorlatias, sokszor dolgoztunk 

csoportban, prezentációkat készítettünk. A tanárok elvárják, hogy az órán kérdezzünk. 

http://www.eurodesk.hu/


Trento százezer lakosú, igazi egyetemi város. Nagyon sok a külföldi diák is, mert ez az 

egyetlen olyan egyetem Olaszországban, ahol angolul lehet tanulni. Különleges élmény 

magyarként kínai, örmény, kambodzsai, német, olasz hallgatókkal együtt tanulni. 

Nekem eleinte furcsa volt, hogy este fél 8-kor bezárnak az üzletek, utána már csak az 

éttermek és a szórakozóhelyek vannak nyitva. Vasárnap minden üzlet zárva tart. 

Böszörményben jóval egyszerűbb az élet: ha valamit elfelejtettünk, csak leugrunk a sarki 

boltba. Olaszországban viszont nagyon előrelátóan kell készülni és bevásárolni a hétvégére. 

A trentói élményeimről a www.globspot.hu oldalra írtam, ahol külföldön élő magyar fiatalok 

tapasztalatait, kalandjait olvashatjuk. Én például arról a bosszúságomról is beszámoltam, 

hogy Olaszországban nem olyan konnektorok vannak, mint Magyarországon, így hálózati 

átalakítót is kellett vennem, ami belefért volna még a bőröndömbe. 

–Hazánk 2004–ben csatlakozott az Európai Unióhoz. Sokan sokfélét írtak már erről a 

döntésről, egyesek támogatják, mások a kilépést szorgalmazzák. A te generációd számára 

milyen változásokat hozott az uniós csatlakozás? 

–Azt hiszem, a mai fiatalok számára kinyílt a világ az ország EU-csatlakozásával. Külföldön 

lehet tanulni, munkát vállalni, számtalan lehetőség nyílt meg előttünk. Az ország számára az 

Európai Unió biztonságot is jelent. Azt is el kell ismernünk, hogy a magyar ipar és 

mezőgazdaság a tagság hátrányait erősebben érzi. Mégis úgy vélem, több kárunk származott 

volna abból, ha nem lépünk be az unióba. 

–A tanulmányaid során egyes régiók fejlesztési lehetőségeit ismered meg. Azon gondolkodtál 

már, Böszörményt hogyan lehetne fejleszteni? 

–Hú, ez nehéz kérdés! Nagyon örülök, hogy az új piaccsarnokot részben uniós forrásokból 

építik, és a főtér is biztosan szép lesz, ha befejeződnek a munkálatok. Vannak azonban 

kevésbé ismert EU-s pályázatok, ahonnan szintén támogatásokhoz juthatna a város, mert az 

utakra is ráférne egy alapos felújítás. A források felkutatásában szívesen segítek a 

városvezetésnek. 

–Édesanyád a Baltazár Dezső Református Általános iskolában tanít. Mit tanácsolnál a 

negyedikeseinek? 
 

–Elsősorban azt, hogy olyan területen tanuljanak tovább, ami valóban érdekli őket. 

Tanuljanak nyelveket, az angol és a német után kezdjenek el francia, olasz és spanyolórára 

járni. Utazzanak, ismerkedjenek a világgal és az emberekkel, legyenek nyitottak mindenre. 

Kóstoljanak bele az európai életbe, de ne felejtsék el, honnan indultak. 
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